
The Name, 1 of 3, First time I saw Jesus 

Numele, 1 din 3, Prima dată când l-am văzut pe Isus,  

Bună ziua tuturor, 

În multe situații din Evanghelii, precum și în zilele noastre, motivul pentru care oamenii 

nu au văzut minuni în viața lor a fost necredința lor.  

 

Aici este vorba despre cum să ne biruim necredința și lipsa de credință prin zidirea 

noastră cu credință în Numele care este mai presus de orice nume. Partea a 3-a se va 

ocupa în mod special de necredință și de cauzele ei, precum și de modul de a o depăși. 

Dar vreau să vă împărtășesc de ce acea primă întâlnire cu Isus mi-a schimbat viața. 

 

Prima dată când l-am văzut pe Isus - și Numele 

Eram pastor asociat într-o poziție neplătită într-o biserică din zona Boulder, Colorado. 

Fiul nostru cel mai mic, Brian, era încă la grădiniță. Creșa era în partea laterală a 

platformei, cu ușa aproape de rândul din spate al bisericii cu aproximativ 300 de 

membri.  

 

Barb și cu mine eram pe ultimul rând, pe cele două locuri din stânga, astfel încât, la 

nevoie, să putem ajunge la creșă fără a deranja slujba. Rândul era gol în afară de noi, 

cu aproximativ 12 sau 15 locuri libere în dreapta mea.  

 

În timpul unuia dintre cântecele de închinare, în timp ce aveam mâinile ridicate și ochii 

închiși, capul omului meu duhovnicesc s-a întors spre dreapta și L-am văzut pe Isus 

mergând în spatele bisericii. A mers până la capătul rândului nostru și s-a oprit. Cu 

mâna stângă a făcut un gest în timp ce îmi spunea: "Vino cu mine." 

 

Totul părea complet normal și în niciun moment nu m-am gândit "Wow, îl văd pe 

Isus!".   



Totul a fost normal, natural și nu am putut greși cine era. Am mers de-a lungul rândului 

de scaune goale până la culoar și L-am urmat până în față, ignorând congregația care 

continua să se închine. 

 

În fața rândului din față, Isus stătea în stânga mea, în fața unui pastor din națiunea 

Navaho care era în vizită la biserica noastră. Biserica noastră îi susținea biserica și 

slujirea în ceea ce era, la acea vreme, o zonă foarte săracă.  

 

M-am uitat la Domnul pentru instrucțiuni, pentru că acolo unde El stătea chiar la dreapta 

pastorului Navaho așezat, însemna că eu rămăsesem în picioare direct în fața 

pastorului. Dintre toți oamenii din slujbă, acest pastor era singurul care stătea pe scaun. 

De parcă ar fi așteptat un cuvânt de la Domnul. Domnul a spus în timp ce făcea semn 

spre pastor cu mâna stângă: "Am un cuvânt pentru el și vreau ca tu să i-l dai". 

 

Am spus: "Doamne, ești aici, de ce nu I-l dai Tu?".  

El mi-a răspuns: "Fă-o." Așa că mi-am pus mâna pe capul pastorului - mâna omului 

meu duhovnicesc - căci eram "în Duhul", așa cum a inventat apostolul termenul în 

Apocalipsa 1:10 și 4:2. Din mine a curs o profeție pentru pastor. Era exact ceea ce 

Pavel a definit profeția în I Corinteni 14:3, un cuvânt inspirat de 'zidire, îndemn sau 

mângâiere'.  

 

Domnul i-a exprimat pastorului atâta dragoste, atâta apreciere pentru munca lui asiduă, 

atâta încurajare. Înțelegeți, Domnul, care stătea lângă mine, a tăcut. Dar Duhul curgea 

prin mine către acest om de la El. Am fost binecuvântat doar dând un astfel de cuvânt 

cu Domnul care stătea lângă mine. Nu am avut timp să mă gândesc: "Este ciudat", 

pentru că mi-am dat seama că acesta era un moment de învățătură cu Domnul. Ce 

moment de învățătură a fost.  

 

În timp ce profeția se scurgea ca și cum cineva ar fi închis încet un robinet, Domnul m-a 

umplut brusc de Sine, contopindu-se literalmente cu spiritul meu spunând în timp ce 

făcea acest lucru: "Amintește-ți, fiule, că atunci când îți pui mâinile peste o persoană în 

Numele Meu, este ca și cum Eu îmi pun mâinile peste acea persoană." 

 



Dintr-o dată m-am trezit din nou lângă Barb.  

Cântecul de închinare încă se auzea (bineînțeles, era o biserică carismatică, așa că la 

ce bun un cântec de închinare dacă nu-l poți cânta de 6 sau 7 ori în mod repetat, lol), 

iar eu am întrebat-o: "Am plecat de lângă tine?" Cu o privire ușor tulburată pe față, 

neînțelegând de ce am pătruns în închinarea ei, mi-a răspuns în șoaptă: "Nu". 

 

(Pavel a scris despre el însuși în II Corinteni 12: 1-2 spunând că atunci când a fost răpit 

în al treilea cer* nu a știut dacă era în trup sau în afara trupului. Pentru prima dată, am 

înțeles ce însemna acel pasaj: eram în afara trupului, trupul meu se afla în ceea ce 

Biblia descrie ca fiind o transă - o stare în care Dumnezeu suspendă funcțiile trupului 

fizic fie pentru a permite unei persoane să vadă în tărâmul Său, fie pentru a o lua cu 

duhul și sufletul în ceruri sau acolo unde vrea El. A se vedea Numeri 24: 4, 16 și Fapte 

10:10, 11:5, 22: 17 și Apocalipsa 1:10 și 4:2 pentru referință.  

 

*În iudaism, primul cer este aerul, al doilea este spațiul, al treilea este locul unde 

locuiește Dumnezeu. El a fost răpit în al 3-lea cer, unde locuiește Dumnezeu, și a auzit 

cuvinte private pe care nu ar fi corect să le împărtășească). 

 

Ce a spus El... 

"Amintește-ți, fiule, că atunci când îți pui mâinile peste o persoană ÎN NUMELE MEU, 

este ca și cum Eu îmi pun mâinile peste acea persoană." Asta mi-a schimbat viața. Am 

încetat să mă mai concentrez asupra mea, dacă nu se întâmplă nimic, dacă spun nu, 

dacă ratez, ceea ce demonstrează necredință, și am început să mă concentrez asupra 

lui Hristos în mine și asupra puterii numelui Său.  

 

Faptele 8: 1-12 ne spune că, după ce Steven a fost martirizat, persecuția a fost atât de 

gravă, încât "toți au fost împrăștiați în Iudeea și în Samaria, cu excepția apostolilor". 

Acesta este un lucru uimitor. Cele mai multe estimări pe care le-am văzut estimează că 

erau aproximativ 10.000 de credincioși în Ierusalim la acea vreme. Toți, se spune, au 

părăsit orașul, cu excepția apostolilor. 

 

S-au mutat în Iudeea, care era zona rurală din jurul Ierusalimului. 



De asemenea, în Samaria, la nord de oraș. În Samaria, după ce acest aflux masiv de 

credincioși s-a mutat acolo, a venit evanghelistul Filip (Faptele Apostolilor 11:8) pentru 

a-L propovădui pe Isus localnicilor.  

 

Sunt sigur că aceștia se întrebau ce se întâmplă, ca dintr-o dată sute sau mii de familii 

să se mute în zona lor, să construiască case sau să le cumpere, într-o relocalizare 

masivă. Evanghelizarea lui Filip, în esență, a explicat ce se întâmpla.  

 

Vedem acest lucru în 8:12: "Când au crezut pe Filip, care propovăduia despre lucrurile 

Împărăției lui Dumnezeu ȘI DESPRE NUMELE LUI IISUS HRISTOS, au fost botezați, 

atât bărbați cât și femei. 

 

Când a fost ultima dată când...  

...ați auzit pe cineva, evanghelist sau nu, vorbind, scriind sau făcând o înregistrare 

video în care să învețe despre "numele lui Isus Hristos" așa cum a făcut Filip? Acest 

singur verset care leagă "predicarea" Împărăției și Numele ar putea umple cărți, dar 

trebuie să ne concentrăm asupra "numelui". Ei l-au crezut pe Filip în ceea ce privește 

numele. De ce?  

 

Pentru că ceea ce ne spun v6-8: "Și poporul a crezut deodată ce vorbea Filip, auzind și 

văzând minunile pe care le făcea. Căci duhuri necurate, strigând cu glas tare (auzind), 

ieșeau din mulți care erau posedați de ele, și mulți care aveau paralizii și șchiopătau 

erau vindecați (văzând), așa că a fost o mare bucurie în cetate."  

 

Ceea ce a făcut acest lucru a fost faptul că Filip a vorbit despre lucrurile din împărăție și 

despre numele lui Isus Hristos. Dovada, dovada, dovada pe care Dumnezeu a furnizat-

o că ceea ce spunea Filip era adevărat, a fost văzută și auzită în minunile la care au 

asistat.  

 

Săptămâna viitoare, credința lui Petru și câteva dintre experiențele mele personale 

folosind "Numele" pentru a vindeca. Până atunci, binecuvântări, 

 



John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

The Name 2 of 3, Faith in the name  

Numele 2 din 3, Credința în nume?  

 

Bună ziua tuturor, 

Să reluăm de unde am rămas săptămâna trecută.  

 

Credința lui Petru a fost concentrată....unde?  

În Faptele Apostolilor 3:16, Petru a stat cu fostul șchiop în fața autorităților. 

Omul ceruse de pomană, dar în schimb a fost vindecat, ce întorsătură de 

situație! Autoritățile l-au întrebat pe Petru cum s-a vindecat acel om. "Și în 

numele Lui, prin credința în Numele Lui, omul acesta stă înaintea voastră 

sănătos".  

Petru și Filip aveau ceva ce nouă ne lipsește. Aruncăm numele lui Isus cu 

atâta dezinvoltură și îl folosim poate de 10 sau mai multe ori într-o 

rugăciune, sau când punem mâinile pe o persoană același lucru. Poruncim 

în numele lui Isus, repetându-ne de mai multe ori. Procedând astfel, 

dovedim că avem puțină sau deloc credință în numele lui Isus.  

Mai mult decât atât, putem spune că avem un nivel mai ridicat de 

necredință, care ne face să nu știm ce avem în Nume, decât credință în 

Nume. 

"Când puneți mâinile peste o persoană în Numele Meu, este ca și cum Eu 

aș pune mâinile peste acea persoană". Gândiți-vă la asta. Ce efect are 

acest lucru asupra nivelului vostru de așteptare data viitoare când veți pune 

mâinile pe o persoană sau când vă veți ruga pentru cineva sau chiar pentru 
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voi înșivă? De câte ori veți rosti acum acel Nume mai presus de orice 

nume? 

Ce spune cu adevărat Marcu 16:20 și de ce 

Majoritatea traducerilor (în limba engleză) ale acestui verset spun 

următoarele: "Și au ieșit să propovăduiască pretutindeni, Domnul lucrând 

cu ei și confirmând Cuvântul prin semnele care urmau."  

O traducere literală însă, cum ar fi Young's Literal Translation, arată că se 

spune așa: "În acest verset se spune "Și ei, după ce au plecat, au predicat 

pretutindeni, Domnul lucrând cu ei și confirmând Cuvântul prin semnele 

care urmau".  

Vedeți diferența? Domnul lucrează cu Cuvântul pentru a-l confirma prin 

semnele care urmează. El nu lucrează cu EI, ci mai degrabă lucrează cu 

Cuvântul Său și îl confirmă.  

Presiunea nu este asupra ta, pentru că Tatăl nu vrea ca cineva să decidă 

pentru veșnicia sa fără dovezi care să susțină afirmațiile lui Isus. Mozaicul 

și majoritatea instanțelor din ziua de azi au nevoie de dovezi sau de martori 

înainte de a condamna pe cineva pentru o infracțiune. De ce credem că 

Tatăl s-ar aștepta ca oamenii să decidă soarta lor veșnică fără dovezi? El 

lucrează cu ajutorul Cuvântului pentru a o confirma. 

Avertisment: S-ar putea spune că cuvântul grecesc "synergountos", 

tradus prin "a lucra cu", poate însemna cu ucenicii, deoarece este intercalat 

între ei și semne. Pentru mine, gramatica arată clar că confirmarea este 

mai întâi pe Cuvânt și apoi în cooperare cu ucenicii în timp ce aceștia 

predică. (După părerea mea și a traducerii lui Young, etc.) 

 

Cu mult timp în urmă am livrat mobilă și am făcut mici reparații de 

mobilă pentru un magazin.  

Mărturia proprietarului era că avea spatele rănit și nu putea ridica nimic. 

Cumpărase mobila unui restaurant care dăduse faliment și angajase 2 



studenți care să o încarce în camionul său și să ducă totul la magazinul 

său. 

 

În timp ce lucrau, studenții i-au vorbit despre Isus. Când treaba a fost gata, 

bărbatul i-a plătit, iar când l-au întrebat dacă vrea să îl "accepte pe Isus", 

le-a spus. Dacă ceea ce spuneți voi este adevărat, atunci îl voi accepta pe 

Isus al vostru dacă îmi vindecă spatele". Poveste scurtă: A acceptat și a 

făcut-o. A trebuit să vadă dovezi. 

De ce s-a întors Samaria pe deplin la Isus? Au auzit și au văzut dovada că 

ceea ce predica Filip despre Împărăția lui Dumnezeu și numele lui Isus, era 

adevărat. 

Am locuit într-un apartament chiar înainte ca eu și Barb să ne 

căsătorim.  

Aveam 20 de ani, iar într-o zi s-a auzit o bătaie la ușă. Era o tânără dintr-o 

sectă bine cunoscută care bătea la uși, le vorbea oamenilor despre religia 

ei și împărțea broșuri cu informații despre aceasta.  

Am invitat-o înăuntru, am lăsat-o să își țină discursul, apoi am întrebat-o 

dacă pot să îi vorbesc despre credința mea, la care ea a fost de acord. Ea 

a avut o copilărie dificilă, iar eu i-am împărtășit despre dragostea Tatălui și 

despre persoana lui Iisus Hristos. Înainte de a pleca, am întrebat-o dacă 

vrea să "îl accepte pe Isus", iar ea a spus că vrea să se gândească la asta. 

Apoi am întrebat-o dacă are ceva în neregulă cu ea, pentru că ceea ce am 

spus era adevărat, iar Domnul i-ar fi dovedit-o dacă ar fi vrut. Ea a spus că 

picioarele ei aveau o leziune sau o malformație cu care s-a născut, așa că 

mersul pe jos le făcea să fie foarte dureroase. Am pus-o să stea acolo, i-

am pus mâinile pe picioare, am atins-o pe frunte, puterea a părăsit-o în 

timp ce s-a prăbușit, iar câteva secunde mai târziu, neștiind ce a lovit-o, și-

a dat seama că era complet vindecată. Domnul a furnizat dovada. 

După ce eu și Barb ne-am căsătorit și ne-am mutat în Boulder, 

Colorado, am lucrat în domeniul peisagisticii in spatii verzi  



Șeful meu, care era proprietarul companiei, era foarte descurajat într-o zi. 

Mi-a explicat că soția lui urma să facă o histerectomie din cauza unui 

cancer la un ovar, la vârsta de 26 de ani, punând capăt șanselor lor de a 

avea vreodată o familie.  

 

Ea suferise deja o intervenție chirurgicală pentru a îndepărta ovarele de pe 

o parte, în speranța că cancerul nu se răspândise - în mod evident, 

refuzase o histerectomie completă prima dată pentru că își dorea cu 

adevărat să aibă proprii copii. Dar acum se răspândise și aveau în față o 

histerectomie totală, programată în dimineața următoare. M-am oferit să 

mă întâlnesc cu ei și să mă rog pentru ea: Disperați de orice, au fost de 

acord. Când el a adăugat că era evreică, i-am spus că era mult mai bine și 

că va fi mai ușor să o vindece, pentru că ea credea deja în vindecare dacă 

era evreică. 

În acea seară ne-am întâlnit într-un parc din oraș, toți trei stând sub 

un copac mare.  

Ei și-au împărtășit povestea, apoi eu le-am împărtășit cum Domnul oferă 

vindecare. Ea a spus că a crezut asta, pentru că în iudaism vindecarea se 

regăsește în tot ceea ce noi, creștinii, numim Vechiul Testament. Făcea 

parte din credința ei, deși era o evreică nepracticantă. M-am gândit, va fi 

atât de ușor... 

Am început cu Adam și Eva și cum au fost creați în integritate, cum 

aceasta a fost intenția Tatălui, am trecut la Avraam și la legământ, iar de 

acolo la Isus, care a fost ultima jertfă și așa mai departe, timp de 

aproximativ 45 de minute. Am încheiat spunându-i că ceea ce am spus 

este adevărat, așa că Tatăl mă va susține pentru că El o iubește și că este 

un lucru normal ca un cuplu de 26 de ani să vrea să aibă copii, așa că 

cererea lor în fața Lui era justă. 

Am întrebat: "Ce crezi că se va întâmpla când îți voi pune mâinile pe 

tine?".  



Ea a răspuns: "Voi fi vindecată, desigur!" A fost atât de ușor. Am pus-o pe 

ea și pe soțul ei să-și pună mâinile peste acel ovar, iar eu mi-am pus mâna 

pe mâna lui, am poruncit ca cancerul să moară și am poruncit ca ea să fie 

vindecată, în numele lui Isus (de 1 dată).  

 

A fost o poruncă scurtă, pentru că eu nu mă rog pentru vindecare, eu 

poruncesc, ceea ce Isus a spus să facă și apostolii au practicat. Isus nu s-a 

rugat niciodată pentru ca cineva să fie vindecat și nici unul dintre ei în 

Faptele Apostolilor nu s-a rugat. (Iacov 5: 14-15 este într-un alt context) 

Imediat a fost slabă ca o păpușă de cârpe, copleșită de prezența Lui și, cu 

soțul ei având un braț și eu pe celălalt, am mers jumătate pe jos jumătate 

am târât-o până la camionul lor și am urcat-o în el. Două zile mai târziu, 

când s-a întors la serviciu, el a spus că ea a cerut ca în dimineața 

următoare, înainte de operație, să facă un ultim test pentru a vedea dacă 

cancerul era încă acolo. Nu era. Uimiți, au anulat operația și au trimis-o 

acasă. Tatăl a lucrat cu și a confirmat Cuvântul Său.  

"De aceea, Dumnezeu (Tatăl) L-a înălțat foarte mult și I-a dat un nume care 

este mai presus de orice alt nume. Ca în fața numelui lui Isus să se plece 

orice genunchi..." (Filipeni 2: 9-11) 

În mod regulat, chiar și acum, din când în când, îmi petrec timpul revăzând 

pasajele pe care tocmai le-am împărtășit aici, așa că din Cuvânt și lucrurile 

pe care le-am experimentat cu acest Nume, îmi trezesc credința în Numele 

lui Isus. Fac asta în parte pentru a menține orice necredință pe care o am, 

cât mai jos posibil.  

"Când puneți mâinile peste o persoană în numele meu, este ca și cum eu 

aș pune mâinile peste acea persoană." 

 

Săptămâna viitoare, despre necredință, de ce și cum să scăpăm de ea. 

Până atunci, binecuvântări, 

 



John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

The Name 3 of 3, Unbelief 

Numele 3 din 3, Necredință, 

 

Bună ziua tuturor, 

Acest episod este despre necredință, ce este, cum să scăpăm de ea. 

Cuvântul "necredință" este folosit de mai multe ori în Noul Testament și 

este legat de împietrirea inimii. Este 'apistian' și înseamnă necredință și 

necredință - necredință prin neascultare.  

 

Necredința NU înseamnă puțină credință. Petru chiar a mers pe apă, dar a 

fost distras și a început să se scufunde. Isus l-a întrebat: "O, tu, cel cu 

puțină credință: De ce te-ai îndoit?" Asta nu este necredință, ci faptul că 

suntem distrași de vântul și valurile vieții atunci când ne luăm ochii de la 

Domnul. Mt 14:31 

Eșecul de a merge acolo unde Dumnezeu ne conduce, eșecul de a 

crește în El și ca persoană 

Necredința este o absență a credinței și implică un element de infidelitate 

față de direcția în care Domnul încearcă să ne conducă. Este folosit în 

Evrei 3:19 când vorbește despre Israelul necredincios și infidel, atunci când 

a refuzat să intre în Țara Făgăduinței. Ei nu au eșuat din cauza lipsei de 

credință, ci din cauza necredinței, spune versetul. 

Familiaritatea generează dispreț 
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Aceasta este o expresie americană și nu sunt sigur cum se traduce - 

mulțumesc și îmi cer scuze tuturor voluntarilor din întreaga lume care 

traduc Gândurile mele săptămânale în multe alte limbi.  

În Marcu 6: 1-6, Isus s-a întors în orașul Său natal. Oamenii se minunau de 

cuvintele Lui și vorbeau despre pretinsele "lucrări mărețe" de care 

auziseră. Iată unde iese la suprafață necredința lor: 

"Nu cumva este acest tâmplar? Fiul Mariei, fratele lui Iacov, al lui Iose, al lui 

Iuda și al lui Simon? Și nu sunt surorile lui aici cu noi? Și s-au supărat pe 

El". 

Aici vedem că Isus este cel mai mare dintre cei 5 frați și cel puțin 2 surori. 

Ei Îl cunoșteau ca tâmplar, fiul Mariei, fratele cel mai mare a cel puțin 6 

frați, și s-au simțit jigniți. Fiind tâmplar în acea vreme însemna că mai mult 

construia mobilă și obiecte de uz casnic decât case. Ți-ar plăcea să ai în 

casa ta o masă făcută de Isus? Era cunoscut de toți, așa că este rezonabil 

să presupunem că a făcut mobilă care se afla în multe case din oraș. Cu 

toții îl cunoșteau. 

Dacă îi acordăm Mariei 2 ani între copii, atunci Isus la vârsta de 30 de ani 

ar fi avut frați de 28, 26, 24, 22, 20, 18 ani. Faptul că "surorile lui sunt aici 

cu noi" indică faptul că nu sunt căsătorite, deci erau adolescente sau mai 

tinere, cel puțin suficient de tinere pentru a fi încă necăsătorite cu alte 

cuvinte. Familia era încă în oraș, cunoscută de toți, copiii cunoscuți de toți - 

și această familiaritate a contribuit la necredința lor. 

"Nu a putut face multe lucrări mărețe acolo, decât să pună mâinile pe 

câțiva bolnavi și i-a vindecat. Și S-a mirat de necredința lor. Așa că a mers 

prin zonă învățând." 

Aici trebuie să ne verificăm pe noi înșine. Avem pe cineva ridicat pe un 

piedestal, dar odată ce ne devine familiar și vedem că este doar o 

persoană normală, cade de pe acel piedestal? Așa facem și noi cu 

bisericile. De un nou loc de muncă. De un nou prieten sau de un potențial 

partener. Oare familiaritatea ne diminuează părerea despre ei, așa cum a 

făcut-o pentru oamenii din orașul natal al lui Isus?  



Ei au lăsat istoria să le determine destinul. Nu puteau să lase ceea ce știau 

în mod natural pentru a se ridica și a apuca ceea ce era etern. 

Eșecul de a crede în Domnul înviat și în ceea ce face Dumnezeu în 

viața ta 

Marcu 16, 14 despre Domnul înviat: "S-a arătat celor unsprezece, pe când 

stăteau la masă, și i-a mustrat pentru necredința și împietrirea inimii lor."  

El se aștepta ca ei să creadă cuvintele femeilor care fuseseră la mormânt 

și ceea ce le spusese anterior despre ceea ce avea să se întâmple. 

 

Rezumat pentru necredință: În limba greacă, împietrirea inimii, 

nerespectarea direcției Domnului în ceea ce privește creșterea și viața 

personală. Familiaritatea sau dezacordul teologic cu o persoană o 

descalifică în mintea noastră, astfel încât cădem în necredință față de 

lucrarea lui Dumnezeu în ea. Eșecul de a crede în minunile pe care 

Dumnezeu le-a făcut în viața ta. 

Este o verificare ușoară a inimii noastre pentru a vedea nivelul propriei 

noastre necredințe. Israel nu a reușit să intre în Țara Făgăduinței din cauza 

necredinței. Studiați acest lucru. Ei au fost intimidați de munca grea care îi 

aștepta, au crezut că nu o pot face, când Dumnezeu a spus că pot. Un 

astfel de om ar trebui să își schimbe concentrarea pentru a merge cu curaj 

acolo unde Dumnezeu îl conduce, chiar dacă nu are totul gândit, chiar 

dacă pare imposibil.  

Vecinii bătrâni ai lui Iisus îl cunoșteau de 30 de ani ca fiind fiul cel mare al 

Mariei, tâmplarul de încredere al comunității. Au lăsat familiaritatea lor să 

acopere orice credință pe care ar fi putut-o avea, așa cum un nor acoperă 

soarele. Trebuiau să se maturizeze, să lase deoparte cunoștințele naturale 

pentru a înțelege noua lucrare a Domnului. 

Ucenicii ar fi trebuit să se gândească la tot ceea ce văzuseră, la tot ceea ce 

făcuseră, la tot ceea ce li se spusese și crezuseră. În schimb, au stat în 

neutralitate spirituală, ignorând istoria lor cu Domnul. Mustrarea Domnului 



i-a trezit, ca să spunem așa, făcându-i să gândească, să-și amintească, să 

contemple viitorul. 

Întoarcerea în cerc 

Cele două săptămâni anterioare au fost despre credința în numele lui Isus. 

Această ultimă tranșă este despre necredință. Nu putem încerca să avem 

credință în nume dacă suntem și în neutralitate spirituală, poate din cauza 

unor răni din trecut în cercurile bisericești, deși minunile și proviziile 

Domnului au fost văzute în tot acest timp.  

Se pare că este o alegere. Israel nu a intrat în Țara Făgăduinței pentru că a 

ales să creadă în propriile lor neputințe și în lucrarea pusă în fața lor de a 

curăța Țara Făgăduinței de dușmani. Vecinii din orașul natal al lui Isus nu 

au văzut minunile pentru că știau prea multe despre El, alegând să-L 

cunoască ca tâmplar și băiat al Mariei în loc să vadă scopul mai mare al 

vieții Sale.  

Este întotdeauna alegerea noastră să credem în acel nume mai presus de 

orice nume. Dar trebuie, de asemenea, să ne adaptăm inima. Ignoră 

giganții și înțelege că va fi o muncă grea să intri în chemarea pe care 

Dumnezeu o are pentru viața ta. Fă ca familiaritatea pe care o ai cu cineva 

sau cu o anumită biserică să nu aibă nicio importanță, alegând să crezi, să 

vezi și să te dăruiești lucrurilor mai înalte pe care le face Dumnezeu.  

Adu-ți aminte de minunile pe care le-a făcut în trecut, dar nu trăi în trecut. 

O lume cu totul nouă te așteaptă, mergi mai departe chiar dacă nu cunoști 

viitorul. 

Renunță la scuzele pentru necredință. Renunță la scuzele legate de 

trecutul cuiva, al tău sau al altcuiva. Și credeți. Concentrează-te pe acel 

Nume. Pe faptul că ni s-a încredințat să folosim acel nume împotriva 

diavolului, pentru a aduce vindecare altora. Concentrează-te pe faptele 

expuse în Romani 8: 32 și lasă-le să răsune în inima ta:  

"Cel care nu L-a cruțat pe Fiul Său, pe singurul Său Fiu, ci L-a dat pentru 

noi toți, cum nu ne va da și El, împreună cu Fiul Său, toate lucrurile în mod 

gratuit?" 



Tatăl a planificat și Fiul Său a făcut lucrarea de creare a universului. Apoi, 

acel Fiu a devenit om și a murit pentru noi. Acum, Tatăl ne-a dat pe același 

Fiu ca să trăiască în inimile noastre prin Duhul Tatălui. Avem întregul 

univers și pe Creatorul său în spiritul nostru. Înțelegem asta?  

Putem face cu adevărat toate lucrurile prin Hristos care trăiește în noi. Cu 

adevărat mai mare este El în noi decât cel care este în lume. Cu adevărat 

ni s-a dat privilegiul de a folosi acest Nume împotriva demonilor și de a 

proclama vindecare și mântuire pentru toți cei care o doresc.  

 

Și El va confirma Cuvântul Său prin semnele care urmează... 

 

O nouă serie săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 
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